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                                               PROTOKÓŁ  NR  15 /2008 
                                 XV Sesji Rady Gminy Perzów 
                                    w dniu 10 marca 2008r. 
                                     w godz. 13.15 do 17.40 
 

1. Otwarcie Sesji. 
 
Otwarcia Sesji dokonał  Przewodniczący Rady Gminy Perzów  
Zdzisław Burzała. Powitał radnych, Zastępcę Wójta, 
Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów 
oraz Panią Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kępnie.  
Stwierdził obecność 13 radnych. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad Sesji: 
 
1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie budŜetu Gminy na rok 2008. 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie zbierania, transportu, odzysku lub 
unieszkodliwienia odpadów komunalnych stałych, segregowanych, nie 
segregowanych wykonywane przez podmioty posiadające niezbędne zezwolenia. 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2008. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie skargi wniesionej przez Panią ElŜbietę Płócienniczak 

zam.Domasłów 83/5 na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie planów pracy  Rady Gminy Perzów oraz planów 

komisji stałych Rady Gminy Perzów na rok 2008. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/57/2007 Rady Gminy Perzów z 

dnia 29.06.2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie części 
nieruchomości gruntowej zabudowanej. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi na 2008 r. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego, 
wartości jednego punktu dla pracowników jednostek organizacyjnych oświaty       
z terenu Gminy Perzów  nie będących nauczycielami. 

 
14. Wolne głosy i wnioski. 

 
 

 

Radni nie wnieśli wniosku o zmianę porządku obrad. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu 
 z poprzedniej sesji bez odczytania, stwierdzając, iŜ protokół został 
wyłoŜony do wglądu przed Sesją , a poza tym jest moŜliwość zapoznania 
się z nim w biurze Rady. 
Przewodniczący przeprowadził głosowanie  za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej Sesji bez odczytania. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych ; wszyscy radni jednogłośnie 
przyjęli protokół z XIII Sesji bez odczytania. 
 
Przewodniczący Rady prosi radnych o zadawanie pytań Pani Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg Pani BoŜenie Dziergwie. 
 
Radny Ostrowski – pyta o odcinek drogi od Pana Cegły do kościoła. Jest 
tam nierówne pobocze. Dziura, która na zakręcie koło kościoła została 
załatana, niedługo się odnowi. Chodnik na wysokości posesji Pani 
Kalinki stwarza zagroŜenie. Czy moŜna rozwaŜyć poszerzenie drogi  
w tym miejscu. 
 
Pani Dziergwa – muszę w tym momencie powiedzieć coś od siebie, bo 
kaŜdy radny będzie miał podobne Ŝądania. W czwartek był przetarg na 
remont nawierzchni dróg. Przetarg wygrało Kępińskie Przedsiębiorstwo 
Drogowo Mostowe. Drogi powiatowe będą naprawiane, drogi w Perzowie 
teŜ. Co do chodnika – chcieliście ścieŜkę rowerową. ZwęŜenie drogi było 
więc logiczne, ale zasygnalizuję ten problem. Będzie robiona droga 
Trębaczów – granica województwa. Jest to odcinek 1,2 km. Kosztorys 
jest zrobiony na 450 tys. ZłoŜymy teŜ wniosek do ministerstwa o 
dofinansowanie. Inne roboty robimy w takim zakresie, w jakim mają 
środki. Chodniki będziemy robić w tych gminach, które będą 
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partycypować w kosztach. JeŜeli Wasza Gmina zadeklaruje jakąś kwotę 
w pierwszej kolejności rozpatrzymy wniosek. 
 
Przewodniczący Rady – od kiedy ma ruszyć ta naprawa. 
 
Pani Dziergwa – przede wszystkim musi ustabilizować się pogoda. 
 
Radna Gawlik – dlaczego odmówiła Pani ustawienia lustra w Kozie 
Wielkiej. 
 
Pani Dziergwa – są to znaki bezpieczeństwa. Nie moŜna ustawiać ich 
sobie jak się podoba. Lustra ustawia się na skrzyŜowaniach. 
 
Radna Gawlik – tam jest zakład, wyjeŜdŜa duŜo ludzi. 
 
Pani Dziergwa – to mógł właściciel to przewidzieć. Nie ustawiamy luster 
na wyjazdach z posesji, tylko na skrzyŜowaniach. 
 
Radny Kozan – droga Nowa Wieś KsiąŜęca – Domasłów. Tam nie da się 
zjechać na pobocze. Radny Zając uszkodził samochód. Kto mu za to 
zapłaci. 
 
Pani Dziergwa – postaramy się tam czegoś nawieźć i to naprawić. 
 
Radny Kozan – a skrzyŜowanie Perzów-Domasłów? 
 
Pani Dziergwa – proszę jeszcze o cierpliwość, zrobimy to. 
 
Przewodniczący Rady – proponuję zrobić na tym skrzyŜowaniu 
pierwszeństwo równorzędne. W duŜych miastach juŜ coraz częściej tak 
rozwiązuje się problemy. 
 
Pani Dziergwa – wezmę to pod uwagę i coś pomyślimy. 
 
Radny Pietrus – w Trębaczowie jest bar i samochody zatrzymują się 
wszędzie na odcinku od sklepu do straŜnicy po prawej stronie. 
 
Pani Dziergwa – wszystkie sprawy związane z Trębaczowem chcemy 
zrobić razem z remontem drogi Trębaczów – granica województwa. 
 
Radny Wieczorek -  kiedyś drogi uchwalane były powierzchniowo. Drogi 
nam się rozpadają. Czy to będzie kontynuowane. 
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Pani Dziergwa – nie mamy na to środków. Droga w Trębaczowie będzie 
robiona kosztem powierzchniówek. Podejmuję działania, ale mi to 
skreślają. 
 
Radny Kłodnicki – czy macie środki na drogi gruntowe. Mamy taką drogę 
Turkowy-Mnichowice. WoŜą tą drogą świnie, 
 
Pani Dziergwa – planowałam drogę DroŜki – Zbyczyna. 
 
Pan Kłodnicki – moŜe znalazłoby się trochę asfaltu na drogę do sołtysa. 
 
Radna Piekarska – czy przy okazji budowy drogi do Gronowic, będzie 
poszerzana droga w Trębaczowie. 
 
Pani Dziergwa – mówiłam, Ŝe przy okazji budowy tej drogi zrobimy coś 
jeszcze – moŜe pobocza. 
 
Przewodniczący Rady – czy drogi na odcinku Trębaczów – Gronowice 
połączą się, bo znak został przesunięty. 
 
Pani Dziergwa – połączą się. Oleśnica teŜ obiecała, Ŝe swoją część 
zrobi. 
 
Radny Wieczorek – powiatowa droga gruntowa teŜ jest z Miechowa  
do Ślizowa. 
 
Pani Dziergwa – nie wymyślajcie za duŜo, bo wiele nie zrobimy. MoŜe 
znajdą się środki na równiarkę. 
 
Pan Nawrot (sołtys Turkowy) – skrzyŜowanie koło kościoła. Otrzymałem 
pozytywną decyzję, dotyczącą lustra. Czy moŜna je postawić? 
 
Pani Dziergwa – jak będzie naprawiana droga, postawimy. 
 
Radny Wieczorek – czy będzie renowacja balustrad? 
 
Pani Dziergwa – jak co roku – robimy na bieŜąco. 
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2. Interpelacje. 
 

Radny Stodolski – pyta o porządek na terenie wsi Perzów. 
 
Pan Mega – są pracownicy w ramach programu prac społeczno-
uŜytecznych. Nie powinno juŜ być problemu. 
 
Radny Kłodnicki – w Turkowach koło Pana Smagi i Kurczbucha jest 
rów. Panowie Dyla i Troszczyński obiecali, Ŝe się tym zajmą. 
 
Radny Wodziak – dlaczego zabrano wsi Miechów pieniądze na 
chodnik. 
 
Pan Mega – pieniądze zostały przeniesione na boisko. 
 
Radny Kozan – co z dzwonnicą w Domasłowie. Czy jest szansa na 
środki. 
 
Pan Mega – wystąpimy do konserwatora o opinię jak to moŜemy 
wykonać – o wyszczególnienie zakresu prac. 
 
Radny Pietrus – czy moŜna otrzymać na drogę gminną transport 
kamienia (koło Pana Kozłowskiego), bo trochę zabrakło. 
 
Pan Mega – w okresie wiosennym będziemy robić prace na drogach. 
Proszę zgłaszać zapotrzebowanie. Będzie równiarka. 
 
Radny Wodziak – czy droga do kotłowni będzie zrobiona. 
 
Pan Mega – droga ta jest drogą gminną. Postaramy się przy okazji 
innych dróg coś temu zaradzić. 
 
Przewodniczący Rady – ile jest tej drogi. 
 
Radny Wodziak – 50m. 
 
Pan Mega – postaramy się zrobić oględziny i ustalimy co tam trzeba 
zrobić. 
 
Radny Zając – potrzebujemy fadromę do przewiezienia gruzu. 
Chcieliśmy, aby Urząd Gminy pomógł nam ją zorganizować. 
 
Pan Mega – postaramy się. 
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Radny Zając – na zakręcie jest stodoła. Miała być rozebrana i stoi  
do dzisiaj. 
 
Pan Mega – jeszcze raz rozpoznamy temat. 
 
Radny Ostrowski – koło Pana Bednarczyka jest uszkodzona lampa. 
 
Pani Skarbnik – na pewno była zgłoszona. 
 
Radny Wieczorek – czy moŜna wymóc większą konsekwencję  
w naprawie tych lamp. Firma kasuje, a nie zawsze wykonuje. 
 
Pan Mega – przy naprawach lamp pracownik Urzędu będzie jechał i 
dokonywał odbioru. 
 
Radny Zając – kwestia topoli wycinanych w Domasłowie. Czy 
wpłynęły pieniądze. 
 
Pani Skarbnik – nie przypomina sobie. Mówi, Ŝe nie jest 
przygotowana do odpowiedzi na to pytanie. Pyta czy była na to 
umowa? 
 
Radny Kozan – to była dobrowolna wpłata. 
 
Pani Skarbnik – w tytule wpłaty trzeba określić cel. 
 
Przewodniczący Rady – ja tu czegoś nie rozumiem. PrzecieŜ Gmina 
musiała na to wydać zezwolenie. 
 
Pan Mega – te drzewa były na terenie szkoły. Dyrektor szkoły 
zawierała umowę. 
 
Radny Krzywiecki – pyta kto te lipy będzie sprzątać. Czy nie lepiej 
byłoby posadzić iglaki. Liściaste drzewa nie działają na korzyść 
środowisku, a iglaste słuŜą człowiekowi przez cały rok.  
 
Radny Kozan – Pani Wójt poprosiła o konsultację nadleśniczego, aby 
doradził jakie drzewa sadzić. Chcieliśmy świerki, ale on doradził lipę. 
 
Radny Krzywiecki – ja będę w Słupii wnioskował za iglakami. 
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4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
 
Pan Mega przedstawił treść sprawozdania ( w załączeniu). 
 
Radny Stodolski – prosi o wyjaśnienie sprawy decyzji 
środowiskowych dotyczących Pana Gugały. Po publicznej debacie 
krąŜą róŜne wersje. Chcę wiedzieć coś więcej. 
 
Pan Mega – zostały wydane dwie decyzje. Jedna z nich była wydana 
w poprzedniej kadencji, druga w obecnej. Zostały one wydane z  
pewnymi niedociągnięciami. Procedurę rozpoczęliśmy więc od nowa. 
Stąd ta debata. 
 
Radny Stodolski – a co z Państwem Kuźma? 
 
Pan Mega – napisali do Urzędu pismo. Domagają się zamknięcia 
zakładu. Z debaty wynikało, Ŝe społeczność Turkowy nie jest 
przeciwna, bo z tego ludzie Ŝyją. 
 
Radny Kłodnicki – pyta o oczyszczalnię. Wie, Ŝe jeden ze zbiorników 
jest pusty. MoŜe bardziej chodzi o doposaŜenie oczyszczalni, a nie o 
rozbudowę. 
 
Pan Mega – nie jestem fachowcem w tej dziedzinie. 
 
Radny Kłodnicki – po prawej stronie zbiorniki są puste, to dlaczego 
nie moŜna ich doposaŜyć. 
 
Pan Mega – w czwartek jestem umówiony z Panem Kamenowem. 
Chcielibyśmy, aby on przejął dozór nad funkcjonowaniem 
oczyszczalni. Ma się wypowiedzieć co do moŜliwości dalszego 
podłączania odbiorców. 
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5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wpłynęło kilka pism. Wspólnie z Panem Wieczorkiem i Panią Gawlik 
braliśmy udział w posiedzeniu Gminnej Spółki Wodnej. Słupia nie 
chce dokonać czyszczenia rowów, bo mieszkańcy mieli partycypować 
w kosztach. 
 
Radny Krzywiecki – jeŜeli zarząd proponuje wybetonowanie koryta 
rowu, to mieszkańcy nie chcą się na to zgodzić. Wystarczy dwóch 
ludzi z łopatami, którzy przejdą tamtędy co 2-3 lata.  Za poprzedniego 
Wójta tak właśnie było. Robili to pracownicy interwencyjni. 
 
Radny Wieczorek – mówi, Ŝe o betonowaniu pierwsze słyszy. Ale nie 
jest pewien, czy Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad powinna to 
zaopiniować. Tak uwaŜa spółka. 
 
Radny Krzywiecki – ja uwaŜam, Ŝe wystarczy dwóch ludzi. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe jest to temat na komisję w formie 
konfrontacji z zarządem Gminnej Spółki Wodnej. 
 
Radny Wieczorek – z tego, co wiem, niewiele ludzi w Słupii płaci 
składki. Za mało ludzi uczestniczy w Spółce. 
 
Radny Krzywiecki – prosi, aby nie organizować spotkania w Słupii. 
 
Przewodniczący Rady – wpłynęły dwa pisma adresowane do 
Przewodniczącego Rady : 
- Uchwała Nr4/232/2008 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 20 lutego 2008r. 
- pismo od Wójta Gminy Bralin na temat konsekwencji dla Gminy 
Perzów z powodu nie podjęcia działań w kierunku budowy kolektora 
sanitarnego Domasłów – Nowa Wieś KsiąŜęca. 
 
Przewodniczący Rady – jak to jest – niedawno słyszałem, Ŝe Gmina 
Bralin nie naciska. 
 
Radny Krzywiecki – potwierdza słowa Przewodniczącego Rady. 
 
Pan Mega – to nie tak , Ŝe nie naciska. Chodzi o to czy Gmina 
Perzów będzie to robiła z własnych środków, czy z dofinansowania. 
To nie jest tak, Ŝe my nic nie robimy. Wspólnie opracowaliśmy 
dokumentację. Dzisiaj Wójt Gminy Bralin miał spotkanie z 
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mieszkańcami Nowej Wsi KsiąŜęcej i chciał mieć decyzję naszej 
Gminy.  
 
Radny Krzywiecki – cały czas mówiliśmy o środkach zewnętrznych. 
NaleŜałoby się określić ile moŜemy wydać swoich pieniędzy, a ile 
moŜemy pozyskać. 
 
Radny Ostrowski – nie jest pewien, czy do Bralina poszła pisemna 
informacja o naszym stanowisku, bo przecieŜ rozmawialiśmy. 
 
Przewodniczący Rady -  my moŜemy wnioskować, ale nie mamy 
gwarancji czy je dostaniemy. Musimy brać pod uwagę takŜe czarny 
scenariusz. Bralin przyparł nas tym pismem do muru., 
 
Radny Krzywiecki – nie moŜemy widzieć wszystkiego w czarnych 
kolorach. Musimy starać się o środki. 
 
Radny Wieczorek – Wójtowi chodzi o określenie terminu. Chce, 
abyśmy mu dali gwarancję kiedy to będzie zrobione i od czego to 
zaleŜy. Czy oni będą partycypować w kosztach linii tłocznej na 
naszym terenie. 
 
Mega – pyta czy odczytać treść porozumienia. Temat ten był juŜ raz 
omawiany. W tych porozumieniach nie mówi się o warunkach 
wypowiedzenia. Skoro Bralin nie chce partycypować w kosztach 
przebudowy oczyszczalni, to dlaczego my mamy finansować budowę 
II kwatery. 
Następnie Pan Mega przedstawił kosztorys budowy kolektora 
Domasłów – Nowa Wieś KsiąŜęca. 
 
Radny Krzywiecki – proponuje zacząć od spotkania z Panem 
Kamenowem. 
 
Radny Ostrowski – trzeba rozmawiać z Wójtem co, kiedy i za ile. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe w przyszłym roku 
naleŜy rozpocząć tą inwestycję, bo nie mamy wyjścia i nie da się 
uciec od tematu. 
 
Radny Krzywiecki – oburza się, mówiąc, Ŝe nikt nie ucieka od tematu. 
MoŜe czas pomyśleć o uniezaleŜnieniu się. 
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Radny Wieczorek – uwaŜa, Ŝe Bralin teŜ nie chce robić tego z 
własnych środków. Chcą mieć gwarancję odbioru ścieków przez 
oczyszczalnię w Perzowie. To jest niezbędne przy składaniu 
wniosków. Termin trzeba określić. 
 
Pan Mega – na etapie składania wniosku będzie musiało być 
podpisane porozumienie z Bralinem. Wspólna budowa jest 
skomplikowana. Trzeba rozwaŜyć, aby kaŜdy budował swój odcinek. 
W przypadku dofinansowania będą wątpliwości kto jest właścicielem. 
 
Radny Wieczorek – wspólna inwestycja będzie miała większą szansę 
powodzenia. 
 
Przewodniczący Rady – nie wyobraŜam sobie, aby pobudowano nitkę 
do Nowej Wsi KsiąŜęcej, bo nasi mieszkańcy oburzą się kiedy nie 
zostanie podłączona wieś Domasłów. 
 
Radny Wieczorek – w I etapie musimy pobudować najdroŜszą linię 
tłoczną. UwaŜa, Ŝe nie naleŜy inwestować zbyt duŜych pieniędzy, bo 
za rok moŜe ruszyć program, a wtedy mając kredyt do spłaty nie 
będziemy mieli środków na wniosek. 
 
Radny Kozan – zacznijmy od modernizacji oczyszczalni. Proponuję 
rozmawiać z Wójtem Bralina. Nie chcemy tego przeciągać, ale 
musimy pozyskać środki. 
 
Radny Wieczorek – ciągle mówimy o modernizacji oczyszczalni, a 
kiedyś mówiło się, Ŝe ma ona duŜe moŜliwości. Czy są znane jej 
moce przerobowe. 
 
Pan Mega – mamy kilka zakładów, które dociąŜają jej moc, kosztem 
drobnych gospodarstw. 
 
Radny Wieczorek – uwaŜa, Ŝe Bralin powinien nam zapłacić 50%. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜam, Ŝe nie powinniśmy finansować  
II kwatery, a oczyszczalnię sfinansować z własnych środków. 
 
Radna Piekarska – uwaŜa, Ŝe nie jest to prawidłowe, Ŝe 
budowalibyśmy linię tłoczną obcej gminie, a nasi mieszkańcy mają 
przecieŜ teŜ inne potrzeby. 
 
Przewodniczący Rady – czy linia tłoczna będzie odbierać ścieki  
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z Domasłowa ? 
 
Pan Mega – potwierdza, Ŝe tak. 
 
Przewodniczący Rady – podkreśla, Ŝe jest to bardzo waŜny temat, bo 
Gmina Bralin grozi nam odcięciem od śmieci. 
 
Radny Wieczorek – wystąpmy z propozycją rozmowy do Wójta Gminy 
Bralin z jakich środków zamierz to budować. 
 
Radny Krzywiecki – jest to więc rola zastępcy Wójta. 
 
Przewodniczący Rady – proponuje zaprosić Wójta Romana 
Wojtysiaka na komisję. 
 
Radny Krzywiecki – chcąc dyskutować musimy mieć informację  
np. od Pana Kamenowa. 
 
Przewodniczący Rady – proponuje wziąć pod uwagę nadwyŜkę 
budŜetową w kwocie 800 tys.zł. 
 
Radny Kozan – będzie opinia Pana Kamenowa, to zaprosimy  Wójta 
Bralina i będziemy rozmawiać. 
 
Pan Mega – jeszcze wcześniej zaprosimy Pana Przewodniczącego 
Rady, Przewodniczących Komisji i opracujemy stanowisko. To, co 
będzie spisane musi być bardzo, ale to bardzo dobrze przemyślane. 
 
Przewodniczący Rady – prosi o przedstawienie przez Pana Radcę 
Prawnego Marka Sarnowskiego sytuacji prawnej, wynikającej z 
nieobecności w pracy Pani Wójt Barbary Kucharskiej. 
 
Radca Prawny – na dzień dzisiejszy Wójt jest organem I instancji. 
Dzisiaj jest zastępca, ale nie ma porządnego pełnomocnictwa do 
działania. MoŜe podpisywać decyzje administracyjne. PoniewaŜ nie 
ma pełnomocnictwa w formie aktu notarialnego, sprzedaŜ 
nieruchomości gminnych nie moŜe być zrealizowana, bo nikt nie 
otrzymał od Pani Wójt pełnomocnictwa do składania oświadczeń woli 
na akcie notarialnym. 
Pan Radca podkreśla, Ŝe utrzymywanie obecnego stanu w sytuacji 
skrajnej moŜe wywołać odpowiedzialność prawną. W przypadku 
nieobecności Pani Wójt, która będzie trwała powyŜej 30 dni, zastępca 
Wójta po upływie tego czasu wchodzi automatycznie w kompetencje 
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Wójta, a Przewodniczący Rady w ciągu 48 godzin ma obowiązek o 
tym fakcie powiadomić Wojewodę Wielkopolskiego. 
Pan Radca podkreśla, Ŝe nie ma Ŝadnych informacji na temat choroby 
Pani Wójt – co to jest i jak długo jeszcze moŜe potrwać. Dalej Radca 
mówił : Dzisiaj uchwalacie budŜet. Nie moŜecie wprowadzać do niego 
Ŝadnych zmian bez zgody Wójta. Próbujemy kontaktować się z Panią 
Wójt i jej rodziną, ale dalej nie mamy Ŝadnych informacji. 
PrzedłuŜająca się sytuacja moŜe rodzić skutki prawne. 
 
Przewodniczący Rady – czyli czekamy do 18 marca? 
 
Radca Prawny – potwierdza . 
 
Pan Mega – czyniliśmy i czyniłem starania o pełnomocnictwo, ale 
uzyskałem od rodziny  informację, Ŝe lekarz nie wyraził zgody na 
wizytę notariusza. 
 
Radny Ostrowski – rozmawialiśmy o samochodzie straŜackim.  
Co z tym będzie w świetle opinii Pana Radcy. 
 
Pani Skarbnik – w odpowiedzi zapewnia Pana Ostrowskiego, Ŝe 
pieniądze na dofinansowanie zakupu samochodu zostały 
zabezpieczone w budŜecie Gminy na rok 2008 jako dotacje dla 
stowarzyszeń. 
 
Przewodniczący Rady – ostatnio oczekiwaliśmy, Ŝe Pan Kucharski na 
komisji udzieli informacji, a uwaŜam, Ŝe to naleŜy się radnym i 
społeczeństwu, bo wójt jest funkcjonariuszem publicznym. 
 
Radny Pietrus – czyli czekamy do 18 marca. 
 
Radca Prawny – potrzebne jest nam jeszcze  zaświadczenie 
lekarskie. 
 
Radny Pietrus – uchwalimy więc to dzisiaj, co jest w naszej mocy, a z 
resztą trzeba czekać do 18 marca. 
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6.   Podjęcie uchwały w sprawie budŜetu Gminy na rok 2008. 
 
Pani Skarbnik przeczytała uzasadnienie do uchwały i poprosiła radnych 
o zadawanie pytań. 
 
Przewodniczący Rady – pyta o rezerwę w kwocie 64.825 zł. zapisaną w 
§ 5. Co to znaczy? 
 
Pani Skarbnik – wyjaśniła procedurę tworzenia rezerw. 64.825 zł, to 
kwota na wypadek podwyŜek dla nauczycieli. 
 
Radna Piekarska – dochody Gminy są od jakiegoś czasu na tym samym 
poziomie. Teraz powstały nam fabryki. Pyta czy są z tego tytułu większe 
wpływy. 
 
Pani Skarbnik – robię analizę. Przewiduję, Ŝe wpływy z podatku od 
nieruchomości będą  większe. Dla bezpieczeństwa jednak przyjęliśmy na 
dotychczasowym poziomie. W ciągu roku moŜna zawsze wartości 
zweryfikować. Przedsiębiorcy składają deklaracje sukcesywnie. 
 
Radna Piekarska – czy są prowadzone kontrole. 
 
Pani Skarbnik – zapewnia, Ŝe są. 
 
Radny Krzywiecki – zwracając się do Radnej Piekarskiej stwierdził: 
Pani BoŜenko – to, co u nas się buduje, to nic. Proszę jechać i zobaczyć 
w Gminie Bralin. 
 
Przewodniczący Rady – i ci przedsiębiorcy byli kiedyś rolnikami. 
 
Radny Krzywiecki – i to jest plus. 
 
Przewodniczący Rady -  wnioskowałem i będę wnioskował o usunięcie 
zadania inwestycyjnego: budowa sieci wodociągowej Perzów-Osiedle. 
Jest to niegospodarne. Podobna sytuacja była z Panem Bąkiem. Ja 
wnioskuję o skreślenie tego. 
 
Radny Wieczorek – jak to wycenił rzeczoznawca. 
 
Przewodniczący Rady – rzeczoznawca wtedy wycenił stan taki jaki był. 
 
Radny Kurzawa – gmina, sprzedając działki, zobowiązała się do 
podłączenia tych mediów. JeŜeli skreślimy to teraz, to za rok temat ten 
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wróci. Przyszłościowo musimy robić inaczej, ale teraz powinniśmy to 
wykonać. 
 
Radny Krzywiecki – to co, jak ja kupię działkę bez uzbrojenia, to jak będę 
chciał mieć doprowadzoną wodę, mam to sobie sam podłączać? 
 
Pan Mega – jak ktoś kupuje działkę, to musi być świadomy, co kupuje. 
 
Radny Wieczorek – trzeba się cofnąć do umowy sprzedaŜy. 
 
Radny Kurzawa – jeŜeli będzie zapis w akcie, Ŝe teren jest uzbrojony, to 
trzeba im to zrobić, a jeŜeli nie – to wiedzieli co kupowali. 
 
Przewodniczący Rady – musimy mieć wizję terenów pod cele 
mieszkaniowe, ale te działki trzeba najpierw uzbroić, a później 
sprzedawać. 
 
Radny Pietrus – uwaŜa, Ŝe jest to zaniedbanie. Wtedy powinno się 
myśleć o podłączeniu, kiedy koszty były niŜsze, a nie teraz. 
 
Przewodniczący Rady – to byłoby nielogiczne, gdybym się gdzieś 
wybudował pod lasem i Ŝądał podłączenia do wody. Taka sytuacja była z 
Panem Bąkiem. Miał partycypować w kosztach i zrezygnował, bo to są 
straszne pieniądze. 
 
Pan Mega -  potwierdza, Ŝe Pan StrzyŜykowski  był u Pani Wójt i mówił, 
Ŝe poprzedni Wójt mu obiecał. 
 
Radny Kłodnicki – był na szkoleniu i uwaŜa, Ŝe Gmina powinna to zrobić, 
a przyłącze do posesji właściciel powinien doprowadzić sobie sam.  
 
Pan Mega – informuje, Ŝe zaprosi właścicieli posesji na rozmowę  
w sprawie ewentualnej partycypacji w kosztach. 
 
Przewodniczący Rady – prosi o dyskusję na temat wydatków. 
 
Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono. 
 
Pani Skarbnik  jeszcze raz zapewnia, Ŝe zakup samochodu straŜackiego 
jest w budŜecie ujęty. 
 
Radny Wieczorek – wcześniej na straŜ było 120.000zł. , a obecnie jest 
342.000zł. 
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Pani Skarbnik – wyjaśnia, Ŝe dotacja na samochód się w tym znajduje. 
 
Przewodniczący Rady poddaje pod głosowanie radnym kolejno pozycje 
wydatków inwestycyjnych: 
- dotyczących budowy kolektora sanitarnego Domasłów-Perzów wraz  
z przepompowniami i modernizacją oczyszczalni ścieków w Perzowie. 
Głosowano jednogłośnie. 
- dotyczących budowy sieci wodociągowej w Perzowie-osiedle. 
11 radnych głosowało za, 2 radnych głosowało przeciw. 
- dotyczących modernizacji technologii uzdatniania wody w Trębaczowie. 
13 radnych głosowało za. 
- dotyczących zakupu i montaŜu agregatu prądotwórczego. 
13 radnych głosowało za. 
- dotyczących budowy dróg gminnych 
12 radnych głosowało za, 1 radny głosował przeciw. 
- dotyczących kultury i dziedzictwa narodowego(przebudowa świetlicy 
wiejskiej w Trębaczowie) 
10 radnych głosowało za, 3 radnych głosowało przeciw. 
- dotyczących budowy kompleksu boisk sportowych w Perzowie  
w ramach  programu „Moje boisko – Orlik 2012. 
11 radnych głosowało za, 1 radny głosował przeciw, 1 radny wstrzymał 
się od głosu. 
 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poprosił radnych o 
głosowanie nad uchwałą w sprawie budŜetu Gminy na 2008r. 13 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Przewodniczący stwierdził, Ŝe uchwała w sprawie budŜetu Gminy na rok 
2008 została podjęta jednogłośnie. 
 
O godzinie 16.30 obrady XV Sesji Rady Gminy Perzów opuścił Radny 
Zbigniew Kozan. 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
zbierania, transportu, odzysku lub unieszkodliwienia odpadów 
komunalnych stałych, segregowanych, nie segregowanych 
wykonywane przez podmioty posiadające niezbędne zezwolenia. 
 
Pan Mega – w kontekście pisma z Bralina proponuje podnieść stawkę. 
 
Radny Krzywiecki – proponuję kompromis. MoŜe tylko trochę 
podwyŜszyć np. do 8,50 zł. 
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Radny Wieczorek – czy przedsiębiorcy płacą za śmieci segregowane. 
Np. właściciele sklepów? 
 
Pani Skabnik – my płacimy miesięcznie Panu Świątkowi 200 zł 
miesięcznie. 
 
Pan Mega – to wynika z zapisu w uchwale. 
 
Radny Kurzawa – jest za propozycja 8,50 zł. 
 
Radny Pietrus – proponuję podnieść stawkę obecną o 0,50 zł. 
 
Pan Mega – taka podwyŜka nie ma sensu. 
 
Radny Wieczorek – czy zmiana stawki oznacza podpisywanie nowych 
umów? 
 
Pan Mega – umowa jest tak skonstruowana, Ŝe wystarczy powiadomić. 
 
Przewodniczący Rady – poprosił radnych o głosowanie – kto jest za 
podwyŜką. 
4 radnych opowiedziało się za nie podnoszeniem stawki 
7 radnych opowiedziało się za podwyŜką. 
1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. W uchwale przyjęto 
8,50 zł za 1 kubeł oraz 80 zł/t w przypadku kontenerów. Uwag nie 
zgłoszono. 
12 radnych głosowało za przyjęciem zapisów uchwały. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.   
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2008. 
 
  
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
12 radnych głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
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9.  Podjęcie uchwały sprawie skargi wniesionej przez Panią ElŜbietę 
Płucienniczak  zam.Domasłów 83/5 na działalność Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Perzowie. 
 
Radny Kurzawa – pyta czy ta uchwała musi być podejmowana 
 
Przewodniczący Rady – skargę rozpatruje się w formie uchwały. 
 
Innych uwag nie  zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
12 radnych głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie planów pracy Rady Gminy Perzów 
oraz planów komisji stałych Rady Gminy Perzów na rok 2008. 
   
Przewodniczący Rady oraz Przewodniczący Komisji odczytali planu 
pracy na rok 2008. 
Uwag nie zgłoszono. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
12 radnych głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/57/2007 Rady 
Gminy Perzów z dnia 29.06.2007r. w sprawie wyraŜenia zgody na 
nieodpłatne nabycie części nieruchomości gruntowej zabudowanej. 
 
Uwag nie zgłoszono 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 12 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi na 2008r. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 12 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego, wartości jednego punktu dla 
pracowników jednostek organizacyjnych oświaty z terenu Gminy 
Perzów nie będących nauczycielami. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 11 radnych 
głosowało za przyjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
14. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Wieczorek – nie istnieje SKR. Jak jest tam rozwiązana kwestia 
poboru wody. Dochodzą mnie słuchy, Ŝe myje się tam cięŜarówki. Kto na 
to pozwala? Czy ci ludzie mają liczniki? 
 
Pan Mega – dokonamy ustaleń. W pobliŜu jest WIKI-MET. Sprawa była 
sprawdzana pod pewnym kątem. Budynek nie jest podłączony do 
kolektora i ścieki rurą lecą do rowu. W SKR jest ten sam temat. 
 
Radny Wieczorek – skoro jest tam przepompownia, to dlaczego ścieki 
płyną do rowu? 
 
Przewodniczący Rady – trzeba to zmienić. 
 
Pan Mega – oczywiście, Ŝe tak. Wodę sprawdzimy. 
 
Radny Kurzawa – spowalniacz koło szkoły w Perzowie. Czy moŜna 
przenieść go gdzie indziej, Bo jak jadą cięŜarowe samochody, to są 
drgania. 
 
Pan Mega – przecieŜ  jest on wykonany z kostki, nie będziemy zrywać 
nawierzchni drogi. 
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Radny Stodolski – co roku wiosną i jesienią są robione przeglądy dróg. 
Wnioskuję o taki przegląd. Przy posesji Państwa Kasimirów rośnie lipa. 
Czy moŜna ją zciąć? 
 
Pani Gosek (sołtys Zbyczyny) -  jak było płacone za łatanie dróg, bo na 
drodze do Zbyczyny nie widać efektów pracy. 
 
Radna Piekarska – czy gmina zleciła wycinanie krzewów przy drogach 
gminnych? Mieszkaniec Trębaczowa sam obciął gałęzie, a kto inny je 
zabrał. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił Radnym pismo ze Starostwa 
Powiatowego w Wieruszowie o wydanie opinii w sprawie projektu 
uchwały Rady Powiatu Wieruszowskiego w sprawie likwidacji 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieruszowie. 
 
Pani Sekretarz odczytała treść pisma. 
 
Radni stwierdzili jednogłośnie, Ŝe nie będą się do niego odnosić. 
 
Radny Kłodnicki – wnioskuje, aby dziurę, którą zrobił Pan Teper 
naprawić przy okazji remontów, a następnie obciąŜyć tego Pana  
kosztami z tego tytułu.  
JeŜeli chodzi o sprawę remontów w placówkach oświatowych. Sanepid 
kwestionuje brak oprawy na neonówkach. Są to dla szkoły straszne 
koszty. 
Radny Kłodnicki prosi Radnych o podjęcie tematu analizy kosztów 
utrzymania poszczególnych szkół w Gminie Perzów, bo tam są 
pieniądze. 
 
Pani Skarbnik – uwaŜa, Ŝe obiektem Przedszkola w Perzowie zajmuje 
się kierownik jednostki, czyli Pani Kozan. 
 
Pan Mega – w sprawie wytypowania drogi, która będzie dofinansowana 
z Urzędu Marszałkowskiego. Mówi, Ŝe Gmina Bralin wybrała drogę 
Mielęcin-Kępno. UwaŜa , Ŝe w tej sytuacji Gminie Perzów pozostaje 
droga Perzów-Miechów. Informuje, Ŝe wniosek zostanie złoŜony o drogę 
wraz z chodnikiem. 
 
Pani Sekretarz – przypomina Radnym, Ŝe termin składania oświadczeń 
majątkowych mija z dniem 30 kwietnia 2008r. 
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Przewodniczący Rady – pyta czy w marcu będzie sesja. 
 
Pani Skarbnik – myśli, Ŝe bardziej w kwietniu. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe radni powinni się spotkać na 
początku kwietnia, aby zająć stanowisko wobec Ŝądań Gminy Bralin. 
 
Pan Mega – zastanawia się, kiedy zaprosić Wójta Bralina. 
 
Przewodniczący Rady – uwaŜa, Ŝe powinno się takŜe zaprosić Pana 
Kamenowa. 
 
Radny Ostrowski – przypomina o konieczności udzielenia odpowiedzi  
dla Związku StraŜy w sprawie zakupu nowego samochodu. 
 
Przewodniczący wobec braku dalszych wniosków, podziękował radnym 
za przybycie i zamknął obrady XV Sesji Rady Gminy Perzów.  
 
 
Protokół spisała: Joanna Bednarek 
 
 
 
 


